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INTERPELACJA

Po licznych uwagach mieszkanc6w miasta Wloclawka, przekazujq ich zasadne
oczekiwania, by tereny zielone miasta byty utrzymane wedlug standard6w miejskich.

Trawniki nie sq koszone, przero6nigta ro5linno56 zaslania widoczno5d
kierowcom, zaslaniajEc pieszych oraz rowezyst6w. Dotyczy to szczeg6lnie pas6w
zieleni wzdlu2 ulicy Toruiskiej, Okrzei oraz na skzyzowaniach z ul. Wienieckq,
Kapitulnq.

Nie jest zasadne by te tereny byly utrzymane jako lqki kwietne, jako ze te obszary
byly pierwotnie zakladane jako trawniki. Porastajq je wigc odmiany traw typowe
dla mieszanek handlowych oraz przypadkowe samosiewne odmiany ro6lin
dwuli6ciennych. W postaci wykloszonej trawy nie stanowiq ozdoby miasta, a jedynie
sA uciqzliwe dla alergik6w. Dodatkowo, podczas koszenia, Scigta ro6linno66
pozostawiana jest na trawnikach na zbyt dlugi czas, powodujqc zamieranie ro6lin
przykrytych sianem. Najwa2niejszym jednak argumentem, pzemawiajEcym
za utrzymanie tych teren6w w formie niskiej, to bezpieczenstwo uczestnik6w ruchu
drogowego, w szczeg6lno$ci pieszych.

Kzewy pzero6niqte sq chwastami (ul. Toruiska, ul. Wronia, ul. Planty),
egzemplarze ro6lin plo2qcych utrudniajq przemieszczanie sig ciqgami pieszymi (ul.
Towarowa). Nalezy mied na uwadze, 2e drzewa rosnEce wzdtu2 ulic wymagajq
pzynajmniej dwukrotnego cigcia formujqcego w sezonie wegetacyjnym. Posadzone w
minionych latach platany wzdlui ulicy Obwodowej rosnE szczeg6lnie intensywnie
i szybko. Dodatkowo, ze wzglqdu na niski kroj, ich galqzie zaslaniajq kierowcom
widoczno66 na skzyzowaniu z ul. Jasnq. Dzewa, kt6re w popzednich sezonach
wegetacyjnych zostaty posadzone na ul. Kapitulnel oraz al. Kazimieza Wielkiego bgdq
niebawem wymagaty aktywnego i czgstego poddawania zabiegom skracajqcym
galgzie, natomiast rozrastajqce sig korzenie mogq stanowic zagro2enie dla stabilno5ci
jezdni.
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Innq kwestiq jest usuwanie chwastow na chodnikach. Bezzasadne w tej sytuacji
jest ttumaczenie, 2e zielefi zatrzymuje wilgod w glebie. Teren pokryty plytami

betonowymi, granitowymi, stanowiqcy ciqgi piesze nie mo2e byc poro6nigty ro6linami
ze wzglgdow bezpieczefistwa dla ich uzytkownik6w oraz ze wzglqdow estetycznych.
Ztym przykladem obszaru szczegolnie zaniedbanego pod tym wzglqdem jest niestety
pl. WolnoSci.

We wnioskach przekazujq, 2e mieszkaricy oczekujq:

1. Regularnego koszenia trawnik6w wzdlu2 ulic, na pasach zielonych
pomiqdzy pasami ruchu.

2. Systematycznego pzycinania kzew6w i dzew zgodnie z zasadami ich
uprawy.

3. Usuwania na bie2qco zbgdnej ro6linno6ciwrastajqcej w ciqgi piesze.

4. Regularnego nawadniania roSlin w trakcie ukozeniania po zakladaniu
nowych teren6w zielonych.

5. Podczas wyboru ro5lin do nasadzei na terenach miejskich nale2y brac
pod uwagg kr6j ro6lin -w szczeg6lno5ci drzew, ich odleglo6c od krawgdzi
jezdni (rozrastanie kozeni i roczny pzyrost galgzi).

6. Zamiatania ulic i ciqgow pieszych, co przy regularnym powtazaniu
uniemo2liwi porastanie tych powiezchni chwastami.
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